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Dagsorden kredsbestyrelsen 

Onsdag den 23. Februar 2022 kl. 18:00 – 21:30 

 

 

Sted 

 

18:00 til spisning med mødestart kl. 19:00 hos Frank Lilholm Pedersen, 
Svinøvej 157, 4750 Lundby. 
 

 

Mødedeltagere 

Bjarne Jensen (BJ) 
Peter Wollesen (PW) 
Jesper Skovgaard Jensen (JJ)  
Kim Jepsen (KJ) 
Steen Ulrich Rasmussen (SR) 
Christian Clausen (CHC) 
Bo Simonsen (BOS) 
Henrik Ringo (HR) 
Lars Fog (LF) 
Benny Christensen (BR) 

 

Øvrige 

Claus Lind Christensen 

Karen Friis 

 

Fraværende/afbud 

 

 

Ingen fraværende 

 

Mødet slut  

 

 

Kl. 22.30 

 

  

https://www.krak.dk/peter+wollesen+tappern%C3%B8je/153248510/person?page=1&query=31445112
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1. Godkendelse af dagsorden 
 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
  

 
 
Indstilling: 
Dagsordenen indstilles til godkendelse.  
 
 
Bemærkninger: 
 
 
 
Beslutning:  
 
Godkendt uden bemærkninger. 
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2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
Sagsfremstilling: 
 
 
De seneste to referater skal underskrives. 
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
 
Referat fra følgende møder underskrevet: 
19. august 2021 
15. december 2021 
6. januar 2022 
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3.  Nyt kredsbestyrelsesmedlem 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
 
Sagsfremstilling: 
Sorø Jægerråd har valgt Lars Fog som formand, samt medlem af kredsbestyrelsen.  
 
Faxe Jægerråd har valgt Peter Wollesen som formand, samt medlem af kredsbestyrelsen.  
 
Ringsted Jægerråd har valgt Benny Christensen som formand, samt medlem af kredsbestyrelsen.  
 
Velkomst og kort præsentation af kredsbestyrelsen. 
 
 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Tages til efterretning 
  

https://www.krak.dk/peter+wollesen+tappern%C3%B8je/153248510/person?page=1&query=31445112
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4.  Strategi 
 
Ansvarlig:  
BOS 
 
 
Sagsfremstilling: 
Formand Claus Lind Christensen og Direktør Karen Friis er nu kommet til kreds 6. Der er afsat en time til 
præsentation og spørgsmål. 
 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Ny strategi! Hvad nu? 
- Skal sætte retningen for foreningen. 
- Hvad skal kreds 6? 
 
Tidligere vision: Mest muligt jagt og natur, afløses af ny strategi: God jagt i generationer 
 
Politik ændres – En grøn dagsorden 
- Biodiversitet og grøn omstilling 
- Naturnationalparker og urørt skov 
 
Danmarks Jægerforbund skal levere løsningsforslag til den grønne omstilling. 
 
Ny strategi: God jagt i generationer. 
 
Der er ting der gør ondt, der er ting der vil gøre ondt fremover. 
 
Vildtet, Jagten og Jægeren 
 
Mål, kan opnås ved delmål. 
- Insekter eller agerhøns? Eller begge dele! 
 
Vores omgivende samfund opretter naturnationalparker. 
- Hvad kan vi ”købe” for 880.000.000 kr. Hvis vi bruger dem på faunastriber, stengærde etc? 
 
Rigtig mange gode ideer til hvad der kan gøres, men jagtforeningerne på landsplan skal blive bedre til at 
tale sammen, og komme med forslag. 
 
Næstved naturråd, jægerne, DOF og Naturfredningsforeningen har holdt fælles møder, og er langt hen af 
vejen enige om mange ting. 
 
Grøntråd Guldborgsund, skal rådgive politikkerne, men det skal ske i forening med DOF etc. 
 
Det grønne Danmarkskort, mange gode ideer stoppes af landbruget. 
 
Der er biodiversitetskrise over alt i Danmark. 
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Vildtudbyttestatistik siden 1947, hvor der blev nedlagt 2.500.000 stk. vildt på landsplan, stigende frem til 
i starten af 1980erne, hvor udbyttet var på 4.000.000 stk. vildt. Ændring i jagttider betyder at der nu er 
et årligt vildtudbytte på 1.800.000 stk. vildt om året. 
 
www.dengodejagt.dk 
 
Er det et mål at: Vi skal bevare vores udsætning? 
Når jægerne udsætter fugle, hjælper vi rovfuglene til at overleve – Fortæl den gode historie. 
 
Vi skal få nemmere ved at komme i kontakt med medlemmerne i de enkelte jagtforeninger. Det kræver at 
der indhentes nogle tilladelser for at det kan fungerer optimalt. 
 
En liste med reguleringsjægere i de enkelte kommuner kunne være en god hjælp. 
 
Foreningsvejleder. 
- Kommer ud til, eller ringer til de lokale foreninger. 
- Hjælper foreningerne med at være forening, med velfungerende bestyrelse. 
- Har en ”værktøjskasse” med emner der kan bruges i de lokale foreninger. 
 
DJ har en platform, til brug for en foreningshjemmeside. 
 
Hvad skal der til for at foreningsvejlederen har succes, og har det godt? 
- Der er lagt en plan for mål og delmål i 2022. 
 
Kredsen er IKKE chef for foreningsvejlederen. 
 
Kunne jægerrådsformændene blive medlem af alle lokalforeninger i egen kommune? 
 
 
 
  

http://www.dengodejagt.dk/
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5. Kredsmøde 2022 
 
Ansvarlig:  
Alle 
 
Sagsfremstilling: 
 
Generel status 
Er der personer, der skal have en anerkendelse? 
Delegerede til rep. møde 
Tilmeldinger til kredsmødet 
 
 
Bilag: 
 
 
Indstilling:  
 
Beslutning:  
 
 
Dirigent: Susan 
 
Formalia og indkaldelse er på plads 
 
Forslag: Ingen forslag fra jægerrådsmøderne 
 
Anerkendelse. Forslag om uddeling af to aktivitetsnåle, en bronzenål og en sølvnål. 
 
Bo Simonsen kontakter foreningsformændene om tilmelding af personer til kredsmødet. 
 
Delegerede til repræsentantskabsmødet skal indstilles vis medlemsnet. 
 
Faste deltagere på kredsmødet er kredsbestyrelsen og kordinatorerne. 
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6.  Koordinator 
 
Ansvarlig:  
BOS/SR 
 
Sagsfremstilling: 
 

- Koordinator af de frivillige jagtprøver Torben Nielsen ønsker at fratræde 
- Overvej hvem der kunne være vores nye koordinator. 

 
 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
 
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Steen Riis-Petersen, Sorø har tilbudt sig som ny koordinator for frivillige jagtprøver. 
 
Status riffelkoordinator. 
- Bo Simonsen indkalder sammen med Kalø til et møde, og laver fundament til det fremtidige arbejde. 
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7. Orientering fra HB og kredsen 
 
Ansvarlig:  
BOS / CHC 
 
Sagsfremstilling: 
Kort orientering med nyt fra HB og Kalø. 
 

- Skydebanepuljen forventes åbnet igen til April 
- Nyt vedr. Hund 
- Omø Stålgrunde 

 
 
Bilag: 
Ingen 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
 
Hundeområdet. 
- Der holdes et møde primo marts, hvor formålet er at få samarbejdet på ret kurs igen. 
 
Skudebanepuljen åbner igen til april, det forventes at puljen kun er åbent hver andetår. Tænk løsninger. 
 
Stålgrundene. 
- Politikkerne kan beslutte at det er en national nødvendighed, at der etableres en vindmøllepark på 
Stålgrundene. 
- Vi holder os i ro, men er klar til at komme med indlæg når der kommer nye meldinger om Omø 
Stålgrunde. 
 
Natura 2000 planer er blevet fremlagt den 22. februar 2022. 
- Tilsyneladende ingen jagtlige interesser på spil. 
- Fokus på lavbundsområder og vandmiljø. 
 
Marineområdet bør fremover være et område der behandles af kredsen. 
- Vi skal være pro-aktive, og komme med forslag til det som fremlægges af tiltag. 
 
Den dårlige vandkvalitet i kystnære områder. 
- Vi skal tale med landbruget. 
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8. Økonomi 
 
Ansvarlig:  
Bjarne 
 
Sagsfremstilling: 
 

Bjarne giver en kort status på Økonomi. 
Der er fremkommet ansøgninger til kredsen om støtte 

- Sydfalster – Skydebane 
- Jægerråd Lolland - Foredrag 
-  

 
Bilag: 
Vedlagt 
 
 
Økonomi: 
Ingen 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
 
Kommunikation: 
 
Foreløbigt resultat for kreds 6 
- Modtager 170.000 kr. 
- Har brugt 119.000 kr. som er givet som tilskud. 
 
Kredsen må overføre 250.000 kr. beløb over dette beløb skal retur til Kalø. 
 
Vi har i december 2021 uddelt ca. 100.000 kr. så vi ikke kom over 250.000 kr. i egenkapital- 
 
Forventet overskud 2021, 31.407 kr. og en EK ultimo på ca. 231.000 kr. 
 
De 170.000 kr. vi får til kredsen, skal ud og arbejde i foreningerne, men også bruges til koordinatorernes 
arbejde. 
 
Vi kan bruge af hensatte midler ved at lave et underskud på kredsniveau. 
 
Sydfalster skydebane er opfordret til at søge i skydebanepuljen først. 
 
Jægerråd Lolland søger tilskud til at foredrag, det undersøges om der må gives tilskud til dette. 
 
Nogle projekter der søges til skal først godkendes af regnskabschefen på Kalø. 
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9. Kredsen rundt 
 
Ansvarlig:  
Kort orientering fra hvert enkelt jægerråd. 
 
 
Sagsfremstilling: 
I bedes forberede en kort orientering med fokus på: 

a. Grønt råd 

b. Regulering 

c. Arrangementer 

d. Jagtforeningerne 

e. Forhindringer / Sten på vejen 

 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Bemærkninger: 
 
 
Beslutning:  
 
Kommunikation: 
 
Næstved. 
Grøntråd, gør klar til årets første møde. 
 
Regulering, tilladelse til regulering af voksne råger, og senere unger. 
 
Regulering af mink, der mangler personer til opgaven. 
 
Findes der en reguleringsjæger der kan komme på ”Hunting Skills”? 
 
Karrebæksminde Strandjagtsforening vil nedlægge sig selv 
 
Udfordringer: Benyttelse og beskyttelse af Enøoverdrev. 
 
 
Jægerråd Faxe 
Peter. Ny i dette forrum 
 
Bo roste deres jægerrådsmøde, der blev afholdt jagtforenings generalforsamling, jægerråds årsmøde og 
fællesspisning samme aften, hvilket total set trak en del flere til. 
 
 
Lolland 
Bjarne 
Talte on BNBO og 25 meter beskyttelseszone 
 
Landmænd slå rabatterne, det skal mindskes. 
 
Vandplaner 2021 – 2027 
 
Regulering. 
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- Har i 2021 reguleret 1.156 rågeunger. I 2022 er der også tilladelse til regulering af voksne fugle. 
- Har indkaldt alle reguleringsjægere til arrangement på en skydebane. 
 
Forslag: 
- Foredrag om udsætning 
- Foredrag om regulering 
- Foredrag om God jagt i generationer 
- Vildtudsætning , oprettelse af tællelaug, er jagtforeningerne interesseret i at deltage? 
 
 
Vordingborg. 
Maget få deltagere på jægerrådsmødet 
 
Vordingborg jagtforening står for regulering. 
 
Foreningsskydepram på Nyord udlånes flittigt.  
 
Foreningskonto i DJ, så der undgås negative renter etc. fungerer det? JA 
 
Sorø. 
Grøntråd, her er Stig Eged på posten. Oplever at Naturfredningsforeningen er meget aktivt. 
 
Rabatter skal klippes af hensyn til refiksikkerhed. 
 
Regulering, kun rågeunger. 
 
Der er stor forskel på hvad de enkelte jagtforeninger har af tilbud og arrangementer. 
 
Udfordringer. 
- Der er for få der møder op til arrangementer 
- Der mangler riffelkoordinator. 
 
 
Ringsted. 
Har lige meldt sig til Grøntråd – Projekt natur er på dagsordenen. 
 
Regulering. Har 8 kommunale og 4 private steder, hvor der skal reguleres i 2022. Har haft en enkelt 
uheldig episode i forhold til regulering. 
 
Arrangementer. 
- Mange i de lokale jagtforeninger. 
- Skydebane nedlagt, det kostede 225 medlemmer. 
 
Udfordringer. 
- Mangler en skydebane 
- Har ikke mulighed for riffelskydning. 
 
 
Slagelse. 
Grøntråd. 
- Har uddelt 15.000 stk. træer og buske i efteråret 2021, følges op med uddeling af blomsterfrø her i 
foråret 2022. 
- Borespildevand må udledes i Storebælt, det betyder at bunden er død. 
 
Regulering. 
- Sølvmåge, stormmåge og rågeunger, skal foretages af personer der har været på kursus, da reguleringen 
skal ske bynært. 
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Arrangementer. 
- Lokalforening arrangerer bankospild 
- Har fået tilbudt et foredrag fra to piger, der vil fortælle om deres liv med jagt, foredrag koster 5.000 kr. 
 
Agersø, her opsættes sheltere til edderfugle, for at beskytte ynglende fugle. 
 
 
Guldborgsund. 
Grøntråd varetages af Christian Clausen. 
 
Jægerrådsmøde, ikke mange deltagere, 10 personer i alt, incl HB og kredsformand, men alligevel var 4 
jagtforeninger repræsenteret. 
 
Projekt omkring markskader forårsaget af gæs. 
- Der blev den 19. januar 2022 holdt afsluttende møde om projektet. Der havde været fokus på at holdes 

gæssene væk fra vintersædsmarkerne, dels ved at lade roemarkerne ligge ubehandlede længst muligt, så 

gæssene kunne søge føde på disse marker, dels ved at skræmme dem væk fra arealerne med vintersæd. 

En mand stod for arbejde mandag til lørdag, mens de berørte lodsejere selv måtte i marken om søndagen. 

Projektet blev udvidet med hegning og afgræsning af strandengen, så gæssene kunne få frisk grønt græs i 

stede for vinterafgrøder. Projekt med strandenge, har kun kørt i kort tid, så der er brug for at forlænge 

projekt perioden for at se om mulighed for afgræsning har den ønskede effekt med at flytte gæssene væk 

fra markerne. Kan gæssene evt. gøres til en turist attraktion, som ”Sort Sol”? 
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10.  Eventuelt 
 
Ansvarlig:  
Alle 
 
Sagsfremstilling: 
 
 
Indstilling:  
Til orientering  
 
Beslutning:  
 
 
Kommunikation: 
 
Faxe: Grøntråd er tildelt 3 reguleringsområder, og efterlyser et kursus for reguleringsjægerne. 
 
Der opfordres til at vi deltager i møder om vandmiljøplaner, vi skal tilmelde os i de enkelte kommuner 
 
Ålandsøerne, der er lavet en film om edderfugle i shelters, hvor en havørn undersøger alle shelters. 
 
 

HUSK. Efter kredsmødet holdes et kort bestyrelsesmøde, hvor vi skal 
konstituere os. 
 


